

## Curriculum Vitae (CV)

### ● **Personal Information:**

Name: Hussein ALI  
Date of Birth: 1970  
Mobile: 0992510049  
Email: [husseinsaf7074@gmail.com](mailto:husseinsaf7074@gmail.com)



### **Education and Academic Background:**

**BSc** in Statistics and Programming, Tishreen University, Lattakia, Syria (1992).

**HSD** in Statistics, University of Damascus, Syria, (1994).

**DEA** in Mathematical Economics and Econometrics, School for Advanced Studies in the Social Sciences (EHESS), Paris, France (2002)

**PhD** in Mathematical Economics and Econometrics, Marseille II University, France (2007)

### **Academic degrees and administrative tasks:**

- Professor Assistant in Finance and Banking Department at Economics Faculty in Tartous University.
- Head of Finance and Banking Department at Economics Faculty in Tartous University during the period 2013-2017.
- Director of Tartous Statistics Directorate since 2017.
- Board Member at Ahli Trust Bank (ATB) since 2021.
- Head of Risk Committee at ATB since 2021.

Lecturer of Financial Mathematics, Applied Statistics, Statistical Methods in Tartous, Al-Baath, Tishreen and Al-Andalus Universities

### **Publications and Scientific Work:**

**Zayoud. L, Ali. H and Nassour R (2013)**, "Role of Internal Audit in Activation of Governance in Banking Sector, Applied Study in Syrian Commercial Bank in Lattakia", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 35, No 8.

**Zayoud. L, Ali. H and Nassour R (2014)**, "Determination of Governance of Information Technology According to COBIT applied Study in Commercial Bank in Lattakia", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 36, No 2.

**Zayoud. L, Ali. H and Nassour R (2014)**, "Impact of Governance of Information Technology According to COBIT on Financial Reports Quality, Applied Study in Syrian Banks", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 36, No 2.

**Ali. H (2015)**, "Use Overlapping Generations Model in Studying the Impact of Intervention in Financial Sector on Economic Growth", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 37, No 2.

**Suleiman. E and Ali. H (2016)**, "Determinants of Capital Adequacy in Syrian Private Banks", Journal of Al-Baath, Volume 38.

**Ali. H (2016)**, "Use Factor Analyze for Studying Relation between Financial Sector Growth and Economic Growth in Syria", Journal of Al-Baath, Volume 38.

**Belal. H and Ali. H, (2017)**, "Performance and teaching methods of oral medicine and clinical history reporting in Syrian Private University", Imperial Journal of Interdisciplinary research, volume 3, Issue 5.

**Saker. M, Ali. H and Darouich H (2017)**, "Response of Macroeconomics for Shock in Governmental Expenditures", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 39, No 4.

**Saker. M, Ali. H and Darouich. H (2017)**, "Impact of Taxation Reform on Investment in Syria", Journal of Tishreen University for Scientific Research and Studies, Juridical and Economic Sciences Series, Volume 39, No 6.

## سيرة ذاتية ( CV )



### المعلومات الشخصية:

الاسم الثلاثي: حسين محمد علي / أستاذ مساعد في كلية الاقتصاد

الجنسية: عربي سوري

البريد الإلكتروني:

[husseinsaf7074@gmail.com](mailto:husseinsaf7074@gmail.com)

### المؤهلات والشهادات العلمية:

2007-2006	دكتوراه في الاقتصاد الرياضي والقياس الاقتصادي	مركز أبحاث دراسات الاقتصاد الكمي / جامعة مرسيليا/ فرنسا
2001-2000	ماجستير في الاقتصاد الرياضي والقياس الاقتصادي	مدرسة الدراسات العليا للعلوم الاجتماعية/ باريس/ فرنسا
1994-1993	دبلوم الدراسات العليا في الإحصاء والبرمجة	كلية الاقتصاد/جامعة دمشق
1992-1991	إجازة في الاقتصاد /قسم الإحصاء والبرمجة	كلية الاقتصاد/جامعة تشرين

### الدَّرجات العلمية والمهام الإدارية:

- رئيس قسم العلوم المالية والمصرفية في كلية الاقتصاد بجامعة طرطوس خلال الفترة 2013-2017
- مدير احصاء طرطوس منذ العام 2017 وحتى الآن
- عضو مجلس إدارة بنك الائتمان الأهلي (عودة سابقا) منذ عام 2021 وحتى تاريخه
- رئيس لجنة المخاطر في بنك الائتمان الأهلي منذ عام 2021 وحتى تاريخه
- مدرس في كلية الاقتصاد بجامعة تشرين خلال الفترة 1993-2015
- مدرس في كلية الاقتصاد بجامعة طرطوس خلال الفترة 2015 حتى تاريخه
- مدرس في جامعة الأندلس الخاصة خلال الفترة 2011 حتى تاريخه

## النشر والأعمال العلمية:

- طيوب. محمود، علي. حسين وعلي. جانيت (2013)، "الطلب السياحي في سورية وأثره على الدخل القومي، دراسة احصائية خلال الفترة الممتدة بين عامي 2000 و2010" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 35، العدد1.
- زيود. لطيف، علي. حسين ونصور. ريم (2013)، " دور المراجعة الداخلية في تفعيل الحوكمة في القطاع المصرفي دراسة ميدانية في المصرف التجاري السوري باللاذقية " مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 35، العدد8.
- زيود. لطيف، علي. حسين ونصور. ريم (2014)، " تحديد مستوى حوكمة تكنولوجيا المعلومات المطبق في المصرف التجاري السوري باللاذقية وفق إطار عمل COBIT" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 36، العدد2.
- زيود. لطيف، علي. حسين ونصور. ريم (2014)، "أثر تطبيق حوكمة تكنولوجيا المعلومات وفق إطار عمل COBIT على جودة التقارير المالية دراسة ميدانية في المصارف السورية" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 36، العدد2.
- علي. حسين (2015)، "استخدام نموذج الأجيال المتداخلة في دراسة أثر التدخل في القطاع المالي على النمو الاقتصادي" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية، المجلد 37، العدد 2.
- سليمان. عماد، علي. حسين (2016) "محددات كفاية رأس المال في المصارف السورية الخاصة" مجلة جامعة البعث، المجلد 38.
- علي. حسين، (2016) "استخدام التحليل العاملي لدراسة العلاقة بين نمو القطاع المالي والنمو الاقتصادي في سورية" مجلة جامعة البعث، المجلد 38.
- **Belal. Hadi and Ali. Hussein, (2017), "Performance and teaching methods of oral medicine and clinical history reporting in Syrian Private University", Imperial Journal of Interdisciplinary research, volume 3, Issue 5.**
- صقر. محمد، علي حسين ودرويش. هنادي، (2017)، "استجابة الاقتصاد الكلي لصدمة في الانفاق الحكومي" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 39، العدد 4.
- صقر. محمد، علي حسين ودرويش. هنادي، (2017)، "أثر الإصلاح الضريبي على الاستثمار في سورية" مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية، سلسلة العلوم الاقتصادية والقانونية، المجلد 39، العدد 6.